
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

 

Teknik-fritid- och kulturnämnden  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

1(57) 

Sammanträdesdatum 

2023-09-26 
 

 

  
 
Plats och tid Ronnebysalen, kl. 09:00-11:05 

Beslutande Ledamöter 

Se särskild förteckning 

 Ersättare 

Se särskild förteckning 

Övriga närvarande Se särskild förteckning 

Justerare Mikael Mårtensson (S) 

Justeringens plats och tid Digitalt 2023-10-03  
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 211-237 
 Frida Berg  

 Ordförande 

  

 
Per-Gunnar Johansson (M) 

 

 Justerare 

  

 
Mikael Mårtensson (S) 

 

 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutsinstans Teknik-fritid- och kulturnämnden  

Sammanträdesdatum 2023-09-26 

Datum då anslaget sätts upp 2023-10-04   

Datum då anslaget tas ned 2023-10-26 

Förvaringsplats för protokollet Ronneby, stadshuset, kommunledningsförvaltningen 
 

Underskrift 

  

 
Frida Berg, nämndsekreterare för teknik-, fritid och- 
kulturnämnden 

 



 

Teknik-fritid- och kulturnämnden  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

2(57) 
2023-09-26  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Närvarolista 

Beslutande  

Ledamöter Per-Gunnar Johansson (M), Ordförande 
Mikael Mårtensson (S), 2:e vice ordförande 
Lena Karstensson (M) 
Sten-Albert Olsson (SD) 
Tony Holgersson (SD) 
Robin Jonasson (KD) 
Anna Sundberg (S) 
Tommy Persson (S) 
Kranislav Miletic (S) 
Robin Bowin (V) 

Tjänstgörande ersättare Robert Furlong (L) tjänstgör istället för Jesper Rehn (L). 
Jennie Fredriksson (C) tjänstgör istället för Eva-Britt Brunsmo (C).  
Thomas Svensson (SD) tjänstgör istället för Bengt Sven Åke Johansson (SD) 
Nils-Olov Olofsson (S) tjänstgör istället för Robin Bowin (V) §§ 211-213 

Övriga närvarande  

Ersättare Helene Fogelberg (M) 
Nils-Olov Olofsson (S) §§ 211-213 
Magnus Björk (S) 
Anna-Karin Wallgren (S) 

Tjänstemän Anna Hinseäng, förvaltningschef  
Patrick Sommersgaard, gata/parkchef  
Niklas Martinsson, verksamhetschef 
Elena Johansson, kostchef  
Anna-Lena Andersson, ekonom 
Peter Parnfeldt, föreningskoordinator  
Sofie Andersson, utredare 
Frida Berg, nämndsekreterare 

Övriga  

 



 

Teknik-fritid- och kulturnämnden  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

3(57) 
2023-09-26  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Ärendelista 

§ 211 Dnr 2023-000001 809 5 
Val av justerare .................................................................................. 5 

§ 212 Dnr 2023-000002 809 6 
Fastställande av dagordning .............................................................. 6 

§ 213 Dnr 2023-000342 001 7 
Uppdrag organisationsöversyn mm .................................................... 7 

§ 214 Dnr 2023-000325 007 20 
Granskning av vaktmästarorganisationen ........................................ 20 

§ 215 Dnr 2023-000003 809 22 
Ekonomisk uppföljning 2023 ............................................................ 22 

§ 216 Dnr 2023-000009 800 23 
Trygghetsskapande åtgärder 2023 ................................................... 23 

§ 217 Dnr 2023-000404 282 24 
Tecknande av hyresavtal Schweizeriet Karön .................................. 24 

§ 218 Dnr 2022-000490 192 26 
Motion från Mia Persson (MP) Gröna skolgårdar i Ronneby 
Kommun .......................................................................................... 26 

§ 219 Dnr 2022-000502 192 28 
Motion från Thommy Persson (S) angående Karöns tillgänglighet och 
en stadigvarande förbindelse mellan fastlandet och Karön .............. 28 

§ 220 Dnr 2022-000010 109 31 
MEDBORGARFÖRSLAG - en bastu på Östra Piren ........................ 31 

§ 221 Dnr 2021-000488 109 33 
MEDBORGARFÖRSLAG - utrusta alla kommunala byggnader med 
solceller............................................................................................ 33 

§ 222 Dnr 2020-000616 109 35 
MEDBORGARFÖRSLAG - belys Brunnsvillorna på kvällen ............. 35 

§ 223 Dnr 2023-000371 109 37 
MEDBORGARFÖRSLAG - måsspillning .......................................... 37 

§ 224 Dnr 2023-000372 109 39 
MEDBORGARFÖRSLAG Turistmiljö ............................................... 39 

§ 225 Dnr 2023-000377 300 40 
Individärende/Sekretess ................................................................... 40 

§ 226 Dnr 2023-000354 300 41 
Individärende/Sekretess ................................................................... 41 

§ 227 Dnr 2023-000391 805 42 
Ansökan om investeringsbidrag B September 2023 ......................... 42 

§ 228 Dnr 2023-000398 805 44 
Arrangemangsbidrag Eringsboda Samhällsförening ........................ 44 

§ 229 Dnr 2023-000311 338 46 
Uppdrag att se över innegårdar - Stadshuset ................................... 46 

§ 230 Dnr 2023-000403 809 48 
Sammanträdestider för teknik-, fritid- och kulturnämnden 2024 ........ 48 



 

Teknik-fritid- och kulturnämnden  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

4(57) 
2023-09-26  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 231 Dnr 2023-000087 809 50 
Aktuellt från kulturutskottet 2023 ...................................................... 50 

§ 232 Dnr 2023-000004 809 51 
Internkontroll 2023 ........................................................................... 51 

§ 233 Dnr 2023-000008 809 52 
Information från förvaltningen 2023 .................................................. 52 

§ 234 Dnr 2023-000005 809 54 
Delegationsbeslut ............................................................................ 54 

§ 235 Dnr 2023-000006 809 55 
Delgivningsärenden ......................................................................... 55 

§ 236 Dnr 2023-000007 809 56 
Övrigt ............................................................................................... 56 

§237    Dnr 2023-000421 809 57 
Extra ärende: Avsägelse från uppdraget som ledamot i 
Kulturutskottet .................................................................................. 57 

 



 

Teknik-fritid- och kulturnämnden  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

5(57) 
2023-09-26  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 211 Dnr 2023-000001 809 

Val av justerare 

 

Sammanfattning  

2:e vice ordförande Mikael Mårtensson (S) utses att jämte ordförande Per-

Gunnar Johansson (M) justera dagens protokoll.       

Bedömning 

Justering sker digitalt.     

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid och – kulturnämnden föreslås besluta:  

1. 2:e vice ordförande Mikael Mårtensson (S) utses jämte ordföranden 

att justera dagens protokoll.  

2.  att det omedelbart justerade protokollet justeras 2023-10-26 genom 

digital signering.  

3. att protokollet justeras digitalt 2023-10-03.    

 

Beslut 

Teknik-, fritid och – kulturnämnden beslutar 

1. 2:e vice ordförande Mikael Mårtensson (S) utses jämte ordföranden 

att justera dagens protokoll.  

2.  att det omedelbart justerade protokollet justeras 2023-10-26 genom 

digital signering.  

3. att protokollet justeras digitalt 2023-10-03 

________________ 

Exp: 

Akten 
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§ 212 Dnr 2023-000002 809 

Fastställande av dagordning 

 

Sammanfattning  

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) informerar om att det har tillkommit 

ett extra ärende till dagens sammanträde.      

Beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden fastställer dagordningen med det tillagda 

extra ärendet.  

________________ 

Exp: 

Akten 
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§ 213 Dnr 2023-000342 001 

Uppdrag organisationsöversyn mm 

 

Sammanfattning  

 Särskilt uppdrag 2023 

Kostenheten har som särskilt uppdrag under 2023 att minska ekologiska 

inköp till 25 % för att på så sätt minska livsmedelskostnaderna. Uppdraget 

har genomförts och målbilden kommer nås under året.  

Konsekvens: Areal av uppodlad ekologisk mark minskar samt antalet 

ekologiska jordbruk minskar och går eventuellt i konkurs. 

Barnrättsperspektiv: Alla barn 0-18 år i kommunen påverkas då 

Hållbarhetsstrategin frångås i utgångspunkt 3.2 SAMHÄLLSNYTTIG, 

CIRKULÄR OCH BIOBASERAD EKONOMI, Avsnitt: Hälsosamma 

material, som vi når genom att: Vi ökar andelen ekologiska livsmedel inom 

kommunens organisation. 

Besparing genomförd: 3 591 tkr för att kompensera för ökande 

livsmedelskostnaden.   

Bedömning 

 Förslag besparingar 

Kostenheten kan minska sina kostnader men troligen med upplevda 

kvalitetsförsämringar som följd. Nedan följer en lista med åtgärder som 

minskar livsmedelskostnaderna med tillhörande konsekvensbeskrivning och 

aspekter som påverkar barnrättsperspektivet. Generellt kan sägas att där 

barnrättsperspektivet påverkas är det tveksamt om barnets rätt till utveckling 

tillgodoses eller att barnets bästa sätts i främsta rummet. Barn har möjlighet 

att uttrycka sin åsikt på skolornas matråd men beslut kan medföra att deras 

åsikter inte beaktas. Inga barn diskrimineras i förslagen. Redan genomförda 

beslut i Teknik-, fritid- och kulturnämnden ger halvårseffekt på beräknade 

besparingar under 2023. 

 

1. Byt ut ekologiskt nötkött till konventionellt nötkött 

Konsekvens: Ronneby kommun köper svenskt kött från Charkett i 

Karlskrona. Köttet styckas i Kalmar som har ett upptagningsområde i 

Blekinge och Småland. Kostenheten har sedan tidigare minskat sitt inköp av 

ekologiskt kött. Ekologisk nötfärs har bytts ut mot kycklingfärs eller 

blandfärs till de flesta färsrätter. I blandfärs är fläskfärsen inte ekologisk på 
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grund av liten ekologisk grisproduktion i Sverige. Vi erbjuder inte längre 

animaliskt alternativ till fläskfri kost utan hänvisar till vegetarisk kost enligt 

tidigare politiskt beslut. Med nya rullande 8-veckors matsedlar, enligt beslut 

i Teknik-, fritid- och kulturnämnden, har användningen av nötkött minskat 

ytterligare. Nötkött används framför allt inom omsorgen. Besparing oklar 

efter Teknik-, fritid- och kulturnämndens beslut om rullande 8-veckors 

matsedel. 

Barnrättsperspektiv: Alla barn 0-18 år i kommunen påverkas då 

Hållbarhetsstrategin frångås i utgångspunkt 2.1 

HÅLLBARHETSPERSPEKTIV, avsnitt: Ekologisk hållbarhet. 

Besparing: 57 tkr  

            

2. Minska ekologiska inköp till mjölk, kaffe och bananer 

Konsekvens: Ekologisk mjölk, kaffe och bananer är de produkter som 

positivt påverkar miljön och arbetarnas arbetsmiljö mest. Ekologisk mjölk är 

viktig för våra svenska bönders överlevnad. Försäljningen av ekologisk 

mjölk har gått ner i Sverige och idag säljs ekologisk mjölk som 

konventionell för att efterfrågan minskat. Ekologiska bönder förlorar därför 

pengar på sin produktion som har dyrare omkostnader än konventionell 

mjölkproduktion. Det är väl känt hur illa arbetarna påverkas av kemikalier på 

konventionella kaffefält och bananodlingar. Ekologiska odlingar förbättrar 

arbetsförhållandena avsevärt. 

Barnrättsperspektiv: Alla barn 0-18 år i kommunen påverkas då 

Hållbarhetsstrategin frångås i utgångspunkt 2.1 

HÅLLBARHETSPERSPEKTIV, avsnitt: Ekologisk hållbarhet samt 3.2 

SAMHÄLLSNYTTIG, CIRKULÄR OCH BIOBASERAD EKONOMI, 

avsnitt: Hälsosamma material, som vi når genom att: Vi ökar andelen 

ekologiska livsmedel inom kommunens organisation. 

Besparing: 625 tkr 

            

3. Byta ut ekologiska mejeriprodukter mot konventionella 

Konsekvens: Byte av ekologiska mejeriprodukter till konventionella 

påverkar inte gästernas smakupplevelse av måltiden. Då många 

mejeriprodukter upphandlats som ekologiska blir pris vid ny förfrågan på 

konventionella produkter inte alltid billigare, även om prisbilden är så i den 

privata handeln. Priset hos grossist bygger på ett högt ordinarie pris med 

avdrag för anbudsstöd från producent. Tilläggsprodukter under anbudstid 

genererar alltid ett högre pris än de skulle gjort vid en ny upphandling. 

Kostenheten köper de konventionella produkter som är billigare än 
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ekologiska och vice versa. Därför serverar vi fortfarande ekologisk lättmjölk 

i skolor och förskolor men konventionell standardmjölk på omsorgsboenden.  

Barnrättsperspektiv: Alla barn 0-18 år i kommunen påverkas då 

Hållbarhetsstrategin frångås i utgångspunkt 2.1 

HÅLLBARHETSPERSPEKTIV, avsnitt: Ekologisk hållbarhet samt 3.2 

SAMHÄLLSNYTTIG, CIRKULÄR OCH BIOBASERAD EKONOMI, 

avsnitt: Hälsosamma material, som vi når genom att: Vi ökar andelen 

ekologiska livsmedel inom kommunens organisation. 

 

Förslag genomfört för att kompensera för ökade livsmedels-kostnader. 

Besparing: 918 tkr 

  

            

4. Ta bort drickmjölk i skolan och servera endast vatten till maten med 
undantag att servera mjölk vid soppmåltider 

Konsekvens: Idag serveras vatten på förskolor till lunch. Mjölk serveras 

endast vid soppmåltider för att ge tillräckligt med energi och näring. Detta 

för att tidigt lära barnen en bra vana då de får i sig tillräckligt med 

mjölkprodukter till frukost, mellanmål samt hemma. Vatten serveras även 

för att barnen inte ska dricka sig mätta på mjölk innan dom börjar äta. 

Skolbarn får också i sig tillräckligt med mjölk- och mejeriprodukter vid 

frukost, mellanmål och middag och behöver inte dricka mjölk till lunchen. 

Åtgärden tillåter att lite mer fett,  

t ex att mjölk med 3 % fett används i matlagningen.  

Förslaget följer Livsmedelsverkets rekommendationer. 

Barnrättsperspektiv: Alla barn 0-18 år i kommunen påverkas då 

Hållbarhetsstrategin frångås i utgångspunkt 3.2 SAMHÄLLSNYTTIG, 

CIRKULÄR OCH BIOBASERAD EKONOMI, avsnitt: Hälsosamma 

material, som vi når genom att: Vi ökar andelen ekologiska livsmedel inom 

kommunens organisation samt 3.4 JÄMLIKA OCH JÄMSTÄLLDA 

VILLKOR, avsnitt: Delaktighet och inflytande, som vi når genom att: Vi 

ökar barns och ungas inflytande i frågor som berör dem genom att lyssna 

bättre och anpassa vår kommunikation. 

Besparing: 1 394 tkr 
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5. Minska salladsbuffén i skolor till 5 komponenter 

Konsekvens: Grönsaker och frukt innehåller mycket vitaminer, mineraler 

och andra nyttigheter. Barn som äter mycket grönsaker och frukt behåller 

ofta dessa goda vanor i vuxen ålder. Bönor, ärtor och linser är rika på 

proteiner, B-vitaminer och järn – ett hållbart alternativ till kött. Därför är det 

bra om barn tidigt får lära sig att tycka om rätter med baljväxter. Baljväxter 

är idag ett stående inslag på skolornas salladsbuffé.  Eleverna äter inte 

rekommenderad dagsmängd grönsaker och frukt idag. Minskar utbudet 

kommer även elevernas dagliga intag att minska. Livsmedelsverket 

rekommenderar att skolans salladsbuffé bör bestå av minst fem olika 

komponenter varje dag varav minst tre grova grönsaker, minst en baljväxt 

och minst en salladsgrönsak eller frukt.  

Förslaget följer Livsmedelsverkets rekommendation. 

Barnrättsperspektiv: Alla barn 0-18 år i kommunen påverkas då 

Hållbarhetsstrategin frångås i utgångspunkt 3.4 JÄMLIKA OCH 

JÄMSTÄLLDA VILLKOR, avsnitt: Delaktighet och inflytande, som vi når 

genom att: Vi ökar barns och ungas inflytande i frågor som berör dem 

genom att lyssna bättre och anpassa vår kommunikation. 

 

Förslag genomfört för att kompensera för ökade livsmedels-kostnader 

Besparing: 839 tkr 

 

6. Ta bort salladsbuffén i skolan och servera endast en volymsallad typ 

pizzasallad, olika vitkålssallader, rivna morötter eller andra billiga 

blandade sallader 

Konsekvens: Grönsaker och frukt innehåller mycket vitaminer, mineraler 

och andra nyttigheter. Barn som äter mycket grönsaker och frukt behåller 

ofta dessa goda vanor i vuxen ålder. Bönor, ärtor och linser är rika på 

proteiner, B-vitaminer och järn – ett hållbart alternativ till kött. Därför är det 

bra om barn tidigt får lära sig att tycka om rätter med baljväxter. Baljväxter 

är idag ett stående inslag på skolornas salladsbuffé.  Eleverna äter inte 

rekommenderad dagsmängd grönsaker och frukt idag. Minskar utbudet 

ytterligare kommer även elevernas dagliga intag att minska. 

Livsmedelsverket rekommenderar att skolans salladsbuffé bör bestå av minst 

fem olika komponenter varje dag varav minst tre grova grönsaker, minst en 

baljväxt och minst en salladsgrönsak eller frukt.  

Förslaget följer inte Livsmedelsverkets rekommendationer. Kostpolicyn 

hänvisar till Livsmedelsverkets rekommendationer och behöver justeras. 
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Barnrättsperspektiv: Alla barn 0-18 år i kommunen påverkas då 

Hållbarhetsstrategin frångås i utgångspunkt 3.4 JÄMLIKA OCH 

JÄMSTÄLLDA VILLKOR, avsnitt: Delaktighet och inflytande, som vi når 

genom att: Vi ökar barns och ungas inflytande i frågor som berör dem 

genom att lyssna bättre och anpassa vår kommunikation. 

Besparing: 1 483 tkr 

            

7. Minska eller ta bort servering av frukt o grönt till frukost och/eller 
mellanmål i förskola och skola 

Konsekvens: Grönsaker och frukt innehåller mycket vitaminer, mineraler 

och andra nyttigheter. Barn som äter mycket grönsaker och frukt behåller 

ofta dessa goda vanor i vuxen ålder och bör därför få grönsaker eller frukt till 

varje måltid. Barn/elever äter inte rekommenderad mängd grönsaker och 

frukt idag. Vid minskat eller inget utbud alls av grönsaker och frukt vid 

frukost och mellanmål minskar barnens/elevernas totala dagsintag av 

grönsaker och frukt.  

Förslaget följer inte Livsmedelsverkets rekommendationer. Kost-policyn 

hänvisar till Livsmedelsverkets rekommendationer och behöver justeras. 

Barnrättsperspektiv: Alla barn 0-12 år i kommunen påverkas då 

Hållbarhetsstrategin frångås i utgångspunkt 3.4 JÄMLIKA OCH 

JÄMSTÄLLDA VILLKOR, avsnitt: Delaktighet och inflytande, som vi når 

genom att: Vi ökar barns och ungas inflytande i frågor som berör dem 

genom att lyssna bättre och anpassa vår kommunikation. 

Besparing: 812 tkr 
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8. Sluta servera ägg med varm choklad till frukost i förskolan och 

skolan 

Konsekvens: Livsmedelsverket rekommenderar att vi begränsar mängden 

chark såsom skinka eller korv. Ägg är ett bra alternativ till chark. Ägg är 

idag ett dyrt livsmedel. Servering av ägg varierar mellan köken med ett halvt 

ägg per person varje vecka eller ett ägg per person varannan vecka.  

Förslaget följer inte Livsmedelsverkets rekommendationer. Kostpolicyn 

hänvisar till Livsmedelsverkets rekommendationer och behöver justeras.  

Barnrättsperspektiv: Alla barn 0-12 år i kommunen påverkas då 

Hållbarhetsstrategin frångås i utgångspunkt 3.4 JÄMLIKA OCH 

JÄMSTÄLLDA VILLKOR, avsnitt: Delaktighet och inflytande, som vi når 

genom att: Vi ökar barns och ungas inflytande i frågor som berör dem 

genom att lyssna bättre och anpassa vår kommunikation. 

Besparing: 347 tkr 

      

9. Byta till Bregott i portionsförpackning på vissa skolor då större 

förpackningar medför stort svinn  

Konsekvens: Portionsförpackat Bregott är dyrare och har större 

klimatpåverkan än större förpackningar. Efter analys av varje enskild skolas 

förbrukning ser vi att byte till portionsförpackningar inte ger någon 

besparing.  

Barnrättsperspektiv: Alla barn 6-18 år i kommunen påverkas då 

Hållbarhetsstrategin frångås i utgångspunkt 3.4 JÄMLIKA OCH 

JÄMSTÄLLDA VILLKOR, avsnitt: Delaktighet och inflytande, som vi når 

genom att: Vi ökar barns och ungas inflytande i frågor som berör dem 

genom att lyssna bättre och anpassa vår kommunikation. 

Besparing: Blir ingen besparing  

 

10. Ändra politiskt beslutet om att servera smör/Bregott i skola och 

förskola och börja servera margarin.  

Konsekvens: Kostenheten serverar Bregott i förskolor och skolor till följd av 

ett tidigare beslut i Kommunfullmäktige. Bregott har ökat kraftigt i pris de 

senaste åren. För att minska livsmedelskostnaderna och följa kostenhetens 

särskilda uppdrag om 25 % ekologiska inköp under 2023 har kostenheten 

bytt ut ekologiskt Bregott till konventionellt.  

Bregott innehåller mättade fetter (smörbaserade) som är mindre nyttiga än 

margarinets fleromättade fetter (växtbaserade). Fleromättade fetter är 

livsnödvändiga och eftersom kroppen inte kan tillverka dem själv måste vi få 
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i oss dem via maten. Dessa fetter behövs bland annat för hjärnans utveckling. 

Forskning visar också att ett byte från mättat fett till fleromättat fett i maten 

bidrar till att minska risken för hjärt- och kärlsjukdomar senare i livet. De 

flesta barn i Sverige får i sig för lite fleromättat fett men mer mättat fett än 

rekommenderat. I Livsmedelsverkets generella kostråd rekommenderas att 

man byter ut smörbaserade matfetter mot växtbaserade oljor och matfetter. 

Det går att få till en bra helhet med smörbaserat matfett men då måste man 

minska mängden feta chark och mejeriprodukter och öka mängden fisk och 

rapsolja. Kostenheten serverar redan lättprodukter såsom lättmjölk, lättfil, 

lättyoghurt och lättcrème fraiche, vi använder rapsolja vid matlagning och 

serverar sällan charkprodukter. Tidigare serverades fisk oftare i förskolor 

och skolor vilket var kostnadsdrivande och medförde klagomål om för 

många fiskserveringar från elever på matråd.  

Förslaget följer Livsmedelsverkets rekommendationer. 

Barnrättsperspektiv: Alla barn 0-18 år i kommunen påverkas då 

Hållbarhetsstrategin frångås i utgångspunkt 3.4 JÄMLIKA OCH 

JÄMSTÄLLDA VILLKOR, avsnitt: Delaktighet och inflytande, som vi når 

genom att: Vi ökar barns och ungas inflytande i frågor som berör dem 

genom att lyssna bättre och anpassa vår kommunikation 

Besparing: 421 tkr 

            

11. Minska antalet serveringar av fisk 

Konsekvens: Fisk har ökat kraftigt i pris samtidigt som tillgången är 

begränsad. Idag serveras fisk en gång i veckan till förskola och skola, en till 

två gånger i veckan till ordinärt boende och tre gånger per vecka till särskilt 

boende.  

Fisk är nyttig mat - rik på vitaminer och mineraler. Fet fisk som sill, lax och 

makrill innehåller det särskilda omega-3-fett (DHA) som de flesta behöver 

äta mer av. Därför är det bra om barn äter fisk ofta, gärna två till tre gånger i 

veckan med en variation mellan feta och magra sorter och helst miljömärkt. 

Barn/elever tycker inte om sill och makrill och lax är för dyrt för att servera 

till förskolor och skolor. Således får barn/elever inte i sig fet fisk. Fisk borde 

serveras oftare i skola och förskola för att kompensera för servering av 

smörbaserade bordsfettet Bregott.  

Förslaget följer inte Livsmedelsverkets rekommendationer. Kostpolicyn 

hänvisar till Livsmedelsverkets rekommendationer och kan behöva justeras. 

Barnrättsperspektiv: Alla barn 0-18 år i kommunen påverkas då 

Hållbarhetsstrategin frångås i utgångspunkt 3.4 JÄMLIKA OCH 

JÄMSTÄLLDA VILLKOR, avsnitt: Delaktighet och inflytande, som vi når 
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genom att: Vi ökar barns och ungas inflytande i frågor som berör dem 

genom att lyssna bättre och anpassa vår kommunikation. 

Besparing: 85 tkr 

 

12. Dryga ut köttfärs 

Konsekvens: Kostenheten använder redan recept där köttfärs är utdrygat med 

sojafärs, grönsaksfärs, bönfärs eller linser beroende på maträtt och 

gästkategori. De flesta aktiva personer äter idag för mycket protein och mår 

bra av att byta animaliskt protein mot vegetariskt. Dock har kroppen svårare 

att ta upp och tillgodogöra sig vegetariskt protein.  

Personer över 65 år behöver mer protein än personer under 65 år. Proteinet 

behövs för att bevara muskelmassa, för immunförsvaret, sårläkning och 

rehabilitering. Om energiintaget är för lågt använder kroppen proteinet som 

bränsle och individer med undernäring kan behöva ännu högre proteinintag. 

På grund av proteinets viktiga egenskaper hos åldersrika drygas inte köttfärs 

ut till dessa gäster.   

Förslaget följer Livsmedelsverkets rekommendationer för barn och unga. 

Barnrättsperspektiv: Alla barn 0-18 år i kommunen påverkas då 

Hållbarhetsstrategin frångås i utgångspunkt 3.4 JÄMLIKA OCH 

JÄMSTÄLLDA VILLKOR, avsnitt: Delaktighet och inflytande, som vi når 

genom att: Vi ökar barns och ungas inflytande i frågor som berör dem 

genom att lyssna bättre och anpassa vår kommunikation. 

 

Förslag delvis genomfört som en konsekvens av punkt 17 

Besparing: 335 tkr 

 

13. Ta bort desserten för omsorgstagarna 

Konsekvens: Desserten tillför både energi och näring. Beroende på typ av 

dessert tillför den mer protein, fett och kolhydrater till måltiden. Det är 

viktigt att äldre äter många små måltider och desserten är en liten, trevlig och 

söt avslutning på lunchen som dom flesta orkar äta efter huvudrätten. Många 

av våra åldersrika är vana sen uppväxten att få något sött såsom soppa eller 

kräm efter huvudmåltiden. Några omsorgstagare klagar dock på 

dessertsoppor och krämer som serveras och önskar mer arbetade desserter. 

Soppor och krämer serveras 4 gånger per vecka för att hålla nere 

livsmedelskostnaden. En kakdessert serveras till soppmåltiden och på helgen 

serveras finare desserter för att uppmärksamma att det är helg. Flera 

kommuner serverar ingen dessert alls eller endast på helger.  



 

Teknik-fritid- och kulturnämnden  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

15(57) 
2023-09-26  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Förslaget innebär att kostpolicyn behöver justeras. 

Besparing: 661 tkr 

            

14. Servera dessert endast 3 gånger per vecka: vid soppa för att stärka 

upp måltiden med energi och näring, kräm på lördagar och finare 

dessert på söndagar. 

Konsekvens: Desserten tillför både energi och näring. Beroende på typ av 

dessert tillför den mer protein, fett och kolhydrater till måltiden. Det är 

viktigt att äldre äter många små måltider och desserten är en liten, trevlig och 

söt avslutning på lunchen som dom flesta orkar äta efter huvudrätten. Många 

av våra åldersrika är vana sen uppväxten att få något sött såsom soppa eller 

kräm efter huvudmåltiden. Några omsorgstagare klagar dock på 

dessertsoppor och krämer som serveras och önskar mer arbetade desserter. 

Flera kommuner serverar ingen dessert alls eller endast på helger.  

Förslaget innebär att kostpolicyn behöver justeras. 

Besparing: 378 tkr 

            

15. Ändra politiskt beslutet att en animalisk rätt ska serveras varje dag i 

skolor och tillåt vegetariska dagar.  

Konsekvens: Livsmedelsverket förespråkar mer grönt och frukt. Grönsaker 

och frukt innehåller mycket vitaminer, mineraler och andra nyttigheter. Barn 

som äter mycket grönsaker och frukt behåller ofta dessa goda vanor i vuxen 

ålder. Bönor, ärtor och linser är rika på proteiner, B-vitaminer och järn – ett 

miljösmart alternativ till kött. Därför är det bra om barn och ungdomar tidigt 

får lära sig att tycka om rätter med baljväxter. I Livsmedelsverket generella 

råd står att både barn och vuxna bör begränsa mängden tillagat rött kött och 

chark till högst 500 gram per vecka. Med rött kött menas kött från nöt, gris, 

lamm, ren och vilt. Flera av våra ungdomar äter den veckomängden kött 

under skoldagarna. Ett sätt att hålla nere mängden rött kött och chark är att 

servera mer vegetariskt, ägg, fisk och fågel. 

Fisk serveras idag en gång per vecka, har blivit en dyr råvara som eleverna 

inte vill äta oftare. Kyckling serveras en gång per vecka och är en dyr råvara. 

Vegetariska rätter äts nästan uteslutande av de elever som är vegetarianer 

eller inte äter kött såsom t ex fläsk. Vegetariska rätter kritiseras mycket och 

eleverna tror inte att de innehåller protein eller tycker inte om vegetariska 

proteinkällor såsom t ex soja, bönor och linser.  

Vegetariska rätter har billigare råvaror men kroppen har svårare att ta upp 

och tillgodogöra sig vegetariskt protein, eleverna får mindre mat i magen och 

svinnet ökar markant. 
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Barnrättsperspektiv: Alla barn 0-18 år i kommunen påverkas då 

Hållbarhetsstrategin frångås i utgångspunkt 2.1 

HÅLLBARHETSPERSPEKTIV, avsnitt: Ekologisk hållbarhet, 3.2 

SAMHÄLLSNYTTIG, CIRKULÄR OCH BIOBASERAD EKONOMI, 

avsnitt: Hälsosamma material, som vi når genom att: Vi ökar andelen 

ekologiska livsmedel inom kommunens organisation, 3.3 LIVSKRAFTIG 

NATUR OCH HÅLLBARA LIVSMILJÖER, avsnitt: Klimat och energi, 

som vi når genom att: Vi minskar våra klimatutsläpp och 3.4 JÄMLIKA 

OCH JÄMSTÄLLDA VILLKOR, avsnitt: Delaktighet och inflytande, som 

vi når genom att: Vi ökar barns och ungas inflytande i frågor som berör dem 

genom att lyssna bättre och anpassa vår kommunikation. 

Förslaget följer Livsmedelsverkets rekommendationer. 

Besparing: 170 tkr 

            

 

16. Byt ut dyra maträtter mot billigare 

Konsekvens: Teknik-, fritid- och kulturnämnden har beslutat om rullande 

matsedlar på 6-8 veckor. Matsedlarna är driftsatta och har planerats med 

billigare rätter. De mest populära maträtterna har valts till både omsorg och 

förskola/skola utifrån måltidsombudsmöten och matråd.  

Omsorgens matsedel bygger på gedigen husmanskost passande våra 

åldersrika gäster men kommer justeras vid högtider, lägga till någon vilträtt 

under hösten och behålla servering av egenhändigt rullade kroppkakor två 

gånger per år. Förskola/skolans matsedel består av modernare husmanskost 

med lite kulturella inslag. Vissa högtider kommer fortsatt att 

uppmärksammas. Skolmatsedeln kommer användas som alternativrätt i 

omsorgen när det passar för äldre som vill ha lite modernare maträtter. Vi 

tror inte gästerna kommer uppleva att rätterna upprepar sig då dom bara 

serveras en gång under 8 veckor. 

Barnrättsperspektivet: Alla barn 6-18 år har getts möjlighet att uttrycka sin 

åsikt genom matråd och deras åsikter har beaktats i planeringen av 6-8 

veckors rullande matsedel. 

Förslag genomfört som konsekvens av punkt 17 

Besparing: 368 tkr 
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17. Skriv rullande matsedlar om 6 veckor till förskola samt 8 veckor för 

skola och omsorg.  

Konsekvens: Teknik-, fritid- och kulturnämnden har beslutat om rullande 

matsedlar på 6-8 veckor. Matsedlarna är driftsatta och har planerats med 

billigare rätter.  

Populära maträtterna har valts till förskola och skola efter önskemål på 

matråd. Matsedel består av modernare husmanskost med lite kulturella 

inslag. Vissa högtider kommer fortsatt att uppmärksammas. Matråd kommer 

fortsätta att hållas på varje skola en gång per termin och någon gång per år 

ser kostenheten om matsedeln behöver justeras.  

Omsorgens matsedel bygger på gedigen husmanskost passande våra 

åldersrika gäster och deras önskemål från måltidsombudsmöten. Vi kommer 

justera matsedeln vid högtider, lägga till någon vilträtt under hösten och 

behålla servering av egenhändigt rullade kroppkakor två gånger per år. 

Skolmatsedeln kommer användas som alternativrätt i omsorgen när det 

passar för äldre som vill ha lite modernare maträtter.  

Vi tror inte gästerna kommer uppleva att rätterna upprepar sig då dom bara 

serveras en gång under 6-8 veckor. Matsedlarna kan budgeteras för hela året 

och livsmedelskostnadens utfall är känt i budgetarbetet.  

Förslaget innebär eventuellt att kostpolicyn behöver justeras. 

Barnrättsperspektivet: Alla barn 6-18 år har getts möjlighet att uttrycka sin 

åsikt och deras åsikter har beaktats i planeringen av 8 veckors rullande 

matsedel. 

Förslag genomfört för att kompensera för ökade livsmedels-kostnader 

Besparing: 2 157 tkr 

 

18. Ta bort temadagar/temaveckor.  

Konsekvens: Temadagar och temaveckor har en tendens att kosta mer än 

ordinarie matsedel men uppskattas mycket av eleverna och önskemål om 

dessa framförs på matråd i skolorna. Då Teknik-, fritid- och kulturnämnden 

har beslutat om rullande matsedlar på 6-8 veckor kommer inte 

temadagar/temaveckor att förekomma framöver. Matsedlarna är driftsatta 

och har planerats med billigare rätter. Populära maträtterna har valts till 

förskola och skola efter önskemål på matråd. Matsedel består av modernare 

husmanskost med lite kulturella inslag. Matråd kommer fortsätta att hållas på 

varje förskola och skola en gång per termin och någon gång per år ser 

kostenheten om matsedeln behöver justeras och byta ut någon rätt. Vissa 

högtider kommer fortsatt att uppmärksammas. Vi tror inte gästerna kommer 

uppleva att rätterna upprepar sig då dom bara serveras en gång under 6-8 
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veckor. Matsedlarna kan budgeteras för hela året och livsmedelskostnadens 

utfall är känt i budgetarbetet. 

Barnrättsperspektiv: Alla barn 0-18 år i kommunen påverkas då 

Hållbarhetsstrategin frångås i utgångspunkt 3.4 JÄMLIKA OCH 

JÄMSTÄLLDA VILLKOR, avsnitt: Delaktighet och inflytande, som vi når 

genom att: Vi ökar barns och ungas inflytande i frågor som berör dem 

genom att lyssna bättre och anpassa vår kommunikation. 

Förslag genomfört som konsekvens av punkt 17 

Besparing: 160 tkr 

 

            

19. Begränsa vilka maträtter som tillbehör ska serveras till.  

Konsekvens: Eleverna vill t ex gärna ha ketchup till många maträtter. Detta 

har begränsats i och med att 8-veckors matsedel införts. Minskad servering 

av tillbehör kommer nog väcka missnöje hos gästerna. 

Omsorgstagarna önskar lingonsylt, äppelmos eller inlagd gurka till nästan 

alla maträtter. Tillbehören har en viktig uppgift att stimulera åldersrika till att 

äta. Att begränsa tillbehören i omsorgen kan medföra minskat matintag och i 

förlängningen undernäring. 

Barnrättsperspektiv: Alla barn 0-18 år i kommunen påverkas då 

Hållbarhetsstrategin frångås i utgångspunkt 3.4 JÄMLIKA OCH 

JÄMSTÄLLDA VILLKOR, avsnitt: Delaktighet och inflytande, som vi når 

genom att: Vi ökar barns och ungas inflytande i frågor som berör dem 

genom att lyssna bättre och anpassa vår kommunikation. 

Besparing: 100 tkr 

 

20. Begränsa beställningar till omsorgsavdelningar.  

Konsekvens: Vissa omsorgsavdelningar har beställt mer varor/livsmedel till 

än vad kostenhetens personal uppskattar vara möjligt för omsorgstagarna att 

förtära. Beställningar har begränsats till en rimlig mängd, utan att snåla på 

maten till omsorgstagarna. 

Förslag genomfört för att kompensera för ökade livsmedels-kostnader 

Besparing: 198 tkr 
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Förslag till beslut 

Teknik-, Fritid- och Kulturnämnden beslutar att ovanstående 

konsekvensbeskrivning ska lämnas som remissyttrande till 

Kommunstyrelsen samt att ärendet direktjusteras.   

Deltar i debatten 

I debatten deltar Tommy Persson (S), Mikael Mårtensson (S), Jennie 

Fredriksson (C), Sten-Albert Olsson (SD) och Anna-Karin Wallgren (S). 

Propositionsordning 

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) konstaterar att det föreligger ett 

förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition 

på förslaget och finner att nämnden bifaller detsamma.  

      

Beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att ovanstående 

konsekvensbeskrivning ska lämnas som remissyttrande till 

Kommunstyrelsen samt att ärendet direktjusteras 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  

Elena Johansson, kostchef 

Akten  
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§ 214 Dnr 2023-000325 007 

Granskning av vaktmästarorganisationen 

 

Sammanfattning  

E&Y har genomfört granskning av kommunens vaktmästarorganisation. 

Nämnden har till den 30/9 på sig att lämna yttrande med de åtgärder som 

nämnden avser vidta 

Bedömning 

Tillägg 230908: 

Förvaltningen har lämnat förslag till yttrande till kommunens revision. 

Yttrandet ligger med som underlag. Slut tillägg. 

Revisionen har via E&Y genomfört en granskning av kommunens 

vaktmästarorganisation.  

Bedömningen är nämnden inte har tydliggjorda målsättningar och 

identifierade nyttor med den omorganisation som gjorts av 

vaktmästarorganisationen. Det finns också brister i dialogen mellan 

vaktmästarorganisationen och de beställande förvaltningarna. 

Nämnden ombeds att yttra sig över bifogad granskningsrapport och redovisa 

vilka åtgärder nämnden avser vidta med anledning av de rekommendationer 

som lämnas. 

Nämnden fick föredragning på nämndens möte i juni om resultatet av 

granskningen. 

Yttrandet ska vara revisionen tillhanda senast 30/9 2023. Ärendet kommer 

att beslutas på nämndens möte i september.  

Förslag till beslut 

Teknik-, Fritid- och Kulturnämnden beslutar att anta yttrandet från 

förvaltningen som sitt eget och sända det till kommunens revisorer samt att 

ärendet direktjusteras.  

 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Tommy Persson (S) och Tony Holgersson (SD). 
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Propositionsordning 

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) konstaterar att det föreligger ett 

förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition 

på förslaget och finner att nämnden bifaller detsamma.  

    

Beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att anta yttrandet från 

förvaltningen som sitt eget och sända det till kommunens revisorer samt att 

ärendet direktjusteras.  

________________ 

Exp: 

Anna Hinseäng, förvaltningschef 

Kommunstyrelsen  

JanAnders Palmkvist, revisor 

Jan Demerud, revisor 

Akten  
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§ 215 Dnr 2023-000003 809 

Ekonomisk uppföljning 2023 

 

Bedömning 

Förvaltningschef och förvaltningsekonom redogör för det ekonomiska läget 

samt presenterar texter och resultat för T2.      

Förslag till beslut 

Teknik-, Fritid- och Kulturnämnden beslutar: 

 att godkänna rapportering för T2 

 att godkänna texter för T2    

 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Jennie Fredriksson (C), Mikael Mårtensson (S), Per-Gunnar 

Johansson (M), Robin Jonasson (KD), Sten-Albert Olsson (SD), Tommy 

Persson (S), Per-Gunnar Johansson (M) och Robert Furlong (L). 

 

Propositionsordning 

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) konstaterar att det föreligger ett 

förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition 

på förslaget och finner att nämnden bifaller detsamma.     

 

Beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att godkänna rapportering för T2 

och att godkänna texter för T2.  

________________ 

Exp: 

Anna Hinseäng, förvaltningschef  

Anna-Lena Andersson, ekonom 

Akten  
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§ 216 Dnr 2023-000009 800 

Trygghetsskapande åtgärder 2023 

 

Sammanfattning  

Förvaltningschef informerar om läget med trygghetsskapande åtgärder.      

Bedömning 

Förvaltningschef informerar om följande arbete med trygghetsskapande 

åtgärder: 

 

 Trygghetsvandring kommer att ske i oktober. Fokus centrum. 

Beslutat av lokala BRÅ. En del av kvarvarande medel av 

trygghetspengarna kommer att läggas på de åtgärder som 

framkommer på den vandringen. 

 Arbetet med sporthallen pågår.     

 

Propositionsordning 

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) konstaterar att det föreligger ett 

förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition 

på förslaget och finner att nämnden bifaller detsamma.  

      

Beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att notera informationen till 

protokollet. 

________________ 

Exp: 

Akten 
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§ 217 Dnr 2023-000404 282 

Tecknande av hyresavtal Schweizeriet Karön 

 

Sammanfattning  

Under sommarsäsongen 2023 har Lantdrömmen AB drivit Schweizeriet på 

ett ettårskontrakt. Företaget önskar hyra restaurangen även under säsong 

2024.  

Bedömning 

Under sommarsäsongen 2023 har Lantdrömmen AB drivit Schweizeriet på 

ett sommarkontrakt. Företaget önskar hyra restaurangen även under säsong 

2024. Lantdrömmens representanter har träffat kommunen (näringslivschef, 

förvaltningschef och fastighetsförvaltare) för att diskutera 

förbättringspotentialer, skärgårdstrafiken, evenemang etc. Dialogen är bra 

och under säsong 2024 tror förvaltningen att det kan bli en bra utveckling av 

Karön med denna krögare. Diskussionen angående hyresavtalet har hanterats 

av näringslivsenheten. 

Det finns framtaget ett förslag som sträcker sig över säsong 2024 (2024-04-

01 tom 2024-09-30). Hyran är uppräknad på samma sätt som våra andra 

lokalhyresgästers kontrakt (hyreshöjning i våras) dvs med KPI som låg på 

cirka 10.9% för 2023. Totalsumma per månad för hyreskontraktet 8318 kr. 

Det pågår samtidigt dialoger med övriga verksamheter inom Ekenäs-Karön 

området för att se vad som kan paketeras i de olika verksamheterna. Det är i 

dagsläget flertalet verksamheter som är inblandade i driften av stugbyn, 

hamnen, tankstation, Villa Vassen, Ronneby Marina mm.  

Förvaltningschef har delegation på att teckna hyresavtal men med tanke på 

den historik som varit och att hyresavtal på bland annat Karön varit föremål 

för granskning av kommunens revision lyfts därför ärendet upp för beslut av 

nämnden. Revisionen önskade att nämnden ska utarbeta och lämna förslag 

till riktlinjer för hur insatser riktade till enskilda företag inte ska riskera 

snedvrida konkurrensen. Några sådana finns ännu inte beslutade av 

nämnden. Arbetet pågår med den frågan.   

 

Förslag till beslut 

Teknik-, Fritid- och Kulturnämnden beslutar att godkänna förslag till  

hyresavtal för Schweizeriet på Karön.  
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Deltar i debatten 

I debatten deltar Mikael Mårtensson (S), Tommy Persson (S), Tony 

Holgersson (SD), Robin Jonasson (KD), Per-Gunnar Johansson (M), Sten-

Albert Johansson (SD), Jennie Fredriksson (C), Anna Sundberg (S), Anna-

Karin Wallgren (S), Tony Holgersson (SD), Robert Furlong (L),  

Yrkanden 

Mikael Mårtensson (S) yrkar att ärendet återremitteras till förvaltningen då 

detta förslag är mycket likt det hyresärende vi har fått stark kritik på från 

revisorerna. Det är anmärkningsvärt att ett liknande förslag kommer igen. 

Vi önskar att sopor, el, vatten mm betalas av hyrestagaren i det nya 

avtalsförslaget.  

 

Per-Gunnar Johansson (M) yrkar bifall till Mikael Mårtenssons (S) förslag 

med instämmande från Robin Jonasson (KD) och Tommy Persson (S). 

       

Propositionsordning 

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) ställer proposition på framfört 

yrkande och finner att nämnden bifaller detsamma.  

      

Beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att ärendet återremitteras till 

förvaltningen då detta förslag är mycket likt det hyresärende nämnden har 

fått stark kritik på från revisorerna. Det är anmärkningsvärt att ett liknande 

förslag kommer igen. Nämnden önskar att sopor, el, vatten mm betalas av 

hyrestagaren i det nya avtalsförslaget.  

________________ 

Exp: 

Anna Hinseäng, förvaltningschef  

Akten 
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§ 218 Dnr 2022-000490 192 

Motion från Mia Persson (MP) Gröna skolgårdar i 
Ronneby Kommun 

 

Sammanfattning  

Mia Persson (MP) har lämnat följande motion: 

”Barn som får fysisk stimulans får bättre koncentrationsförmåga och deras 

fysiska välbefinnande ökar när de får röra på sig. 

Att planera in så att en del av skol- och förskolegårdar bli naturliga 

motorikbanor som utmanar barnen fysiskt genom balans och klätterställen 

skulle möjliggöra mer aktivitet för flera barn.  

Idag vet man att fysisk aktivitet är gynnsamt för att minska den psykiska 

ohälsan. För att tidigt förebygga detta gäller det att skapa bra rutiner med 

fysisk aktivitet. Genom att bygga in detta på våra gårdar vid skolor och 

förskolor ger vi barnen tillfälle att utnyttja resurser som finns i vår natur.  

Dessa motorikbanor kan användas vid skolidrott, utomhuslek, för 

motorikträningar, planerade och oplanerade aktiviteter. Skol- och 

förskolegårdar är i många fall det ställe där barn har störst chans att få träna 

sin rörelse och motorik i vardagen.  

På flera skol- och förskolegårdar i Ronneby kommun finns en hel del asfalt 

och grus. Dessa ytor kan behövas för vissa rastaktiviteter, men vissa skol- 

och förskolegårdar saknar eller har begränsad tillgång till grönytor och 

naturområden. I ett samhälle där barn och vuxna i allt högre grad sitter 

framför skärmar inomhus spelar skolgården en än viktigare roll i att inspirera 

till naturupplevelser och rörelse.  

Vi i Miljöpartiet de gröna i Ronneby anser att Alla barn ska ges möjlighet till 

att skapa dagliga rutiner med enkla medel för fysisk aktivitet och vill därför:  

 Att samtliga förskolor och skolor får tillgång till motorikbanor på 

sina skol- och förskolegårdar. 

 Att dessa motorikbanor så långt det är möjligt, byggs av material från 

avverkning i kommunägda skogar 

 Att samtliga förskolor och skolor får tillgång till någon typ av 

grönyta på sin skol- eller förskolegård.”  
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Bedömning 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen ställer sig positiva till förslaget. Barn 

och ungas behov är en del av Ronneby kommuns strategiska målområden. 

Kommunen ansvarar gemensamt för barn och ungas uppväxtvillkor samt det 

förebyggande arbetet för fysisk, psykisk och social hälsa.  

Förvaltningen bedömer dock att det finns svårigheter i att samtliga förskolor 

och skolor ska få tillgång till motorikbanor och grönytor på sina skol- och 

förskolegårdar. En del verksamheter har redan idag grönytor och 

motorikbana i någon omfattning och ett flertal verksamheter har tillgång till 

naturliga grönytor i verksamhetens direkta närhet.  

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår teknik-, fritid- och 

kulturnämnden att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige 

att motionen anses vara besvarat enligt ovan.   

Propositionsordning 

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) konstaterar att det föreligger ett 

förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition 

på förslaget och finner att nämnden bifaller detsamma.  

    

Beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsen att 

föreslå kommunfullmäktige att motionen anses vara besvarad enligt ovan.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 

Sofie Andersson, utredare 

Akten  
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§ 219 Dnr 2022-000502 192 

Motion från Thommy Persson (S) angående Karöns 
tillgänglighet och en stadigvarande förbindelse mellan 
fastlandet och Karön 

 

Sammanfattning  

Tommy Persson (S) har lämnat följande motion: 

Ingen Ronnebybo har genom åren kunnat undgå problemen med överfarten 

från fastlandet till en av kommunens turistpärlor, Karön! Inte minst under 

den gångna säsongen har det varit en hård och ibland hätsk diskussion om 

Karöbåtens vara eller inte vara. 

Detta problem har i alltför många år behandlats styvmoderligt av den 

styrande alliansen och det är hög tid för politiken att ta sitt ansvar. Det är tid 

att lösa detta en gång för alla! 

En bra, billig, trygg och fast förbindelse mellan Ekenäs Karöbryggan och 

Karön har, mer än någonsin, efterfrågats de senaste åren och en mängd 

provisoriska lösningar har funnits, men ingen har kunnat möta de behov som 

finns från näringsidkare, Ronnebybor och turister. Det krävs en turtäthet, 

som är anpassad till dessa behov och det har vi politiker inte kunnat 

åstadkomma.  

En grundförutsättning för att Karön ska kunna utvecklas och att restaurangen 

och stugbyn ska kunna överleva är att tillgängligheten till ön är stor, bra, 

enkel och ekonomisk.  

Mitt förslag till lösning på problemet är att anlägga en linfärja mellan de 

lämpligaste punkterna på fastlandet och ön. Lin-färjor är vanligt 

förekommande på västkusten, främst i Bohusläns skärgård, men det finns 

också en linfärja i Karlskronas östra skärgård, mellan Yttre Park och 

Ytterön, överfarten tar ca 5 min. 

En intressegrupp bör tillsättas bestående av politiker, berörda näringsidkare 

och tjänstemän för att deltaga i projektet. 

Beslutsförslag 

Att KF beslutar om att tillsätta en utredning för att undersöka de praktiska 

och ekonomiska förutsättningarna för en Lin-Färja mellan fastlandet och 

Karön.  
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Vad är en Lin-Färja?  

Färjan styrs av en eller två linor, eller mer bestämt kraftiga stålvajrar som 

ligger i vattnet mellan de två färjelägena, uppspänd i kraftiga 

betongfundament bredvid dem. Internationellt förekommer även kätting som 

styr- och drivlina, främst över vattendrag som är eller kan beskrivas som en 

kanal. Färjans motor arbetar sig åt ena eller andra hållet med hjälp av linan, 

och har således inget roder för att ändra färjans riktning.  

Fördelen är att färjans konstruktion kan göras enklare. Enligt Trafikverket 

Färjerederiet kan upp till 65 procent av bränslet sparas in, och därmed 

motsvarande mängd koldioxidutsläpp.  

Nackdelen är att färjelägena måste ligga någorlunda mitt emot varandra. 

Likaså får avståndet mellan dem inte vara för långt. Ytterligare en nackdel är 

att fartygstrafik som ska passera färjeleden inte kan gå så nära färjan utan 

risk att fastna med propeller, köl eller roder i färjans lina. Vid vissa mindre 

färjeleder är passage av färjeförbindelsen helt förbjuden då färjan är i rörelse. 

Blixtljus används ofta för att uppmärksamma passerande på detta.  

Mer information kan komma att presenteras.  

Motionen har remitterats vidare till Teknik-, fritid- och kulturnämnden för 

remissvar.  

Bedömning 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen bedömer att det i dagsläget är svårt 

att ge besked om Karöns tillgänglighet och en stadigvarande förbindelse 

mellan fastlandet och Karön. 

 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden har i november 2022 beslutat att utöka 

trafiken inför sommaren 2023. Ronneby kommun har via upphandling hyrt 

in båt från Blekingetrafiken och Affärsverken. Det har fungerat bra i sommar 

och både besökare och näringsidkare på ön har varit nöjda. Till sommaren 

2024 planeras samma upplägg med eventuellt fler turer kvällstid.  

 

Vidare vad som ska gälla i framtiden återstår att se med tanke på att det i 

nuläget diskuteras huruvida Ronneby kommun ska äga byggnader, 

anläggningar och mark på Karön/Ekenäs. Förutsättningarna att sälja kommer 

att belysas i en utredning som teknik-, fritid- och kulturförvaltningen driver 

med mål att presenteras för nämnden i december.   

 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen bedömer därmed att ett 

ställningstagande gällande tillgänglighet och förbindelse samt hur det ska 

genomföras på bästa sätt får presenteras när ovannämnd utredning är färdig 

och presenterad.  
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Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår teknik-, fritid- och 

kulturnämnden att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige 

att motionen är besvarad enligt ovan.   

Deltar i debatten 

I debatten deltar Tommy Persson (S).  

Propositionsordning 

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) konstaterar att det föreligger ett 

förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition 

på förslaget och finner att nämnden bifaller detsamma.     

 

Beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsen att 

föreslå kommunfullmäktige att motionen är besvarad enligt ovan. 

 

Protokollsanteckning 

Med tanke på det pågående arbetet avseende Karön respekterar jag beslutet, 

men viktigt att förslaget med Linfärja utreds och beaktas i det fortsatta 

utvecklingsarbetet kring Karöområdet! Tillgängligheten till Karön måste 

lösas med något slags fast förbindelse, annars är risken stor för avveckling! 

 

Tommy Persson (S). 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 

Sofie Andersson, utredare 

Akten 
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§ 220 Dnr 2022-000010 109 

MEDBORGARFÖRSLAG - en bastu på Östra Piren 

 

Sammanfattning  

Förslagsställaren Malin Svedberg har inkommit med ett medborgarförslag 

gällande att Ronneby kommun ska bygga eller ställa upp en bastu på 

Ronneby Marina (Östra Piren) vid bryggan längst ut. Förslagsställaren 

belyser att det sedan tidigare sitter en klädkrok och stege där för 

vinterbadare. Förslagsställaren skriver även följande: 

 

”En liten bastu med en glasruta ut mot havet skulle göra ett fantastiskt 

tillskott till piren som nu börjat blomstra. Det ligger helt i tiden med bastu 

och kalla bad och passar dessutom väl in i profilen av Ronneby som den 

moderna kurorten. Jag ser framför mig en bastu där vinter- och bastubadare 

genom ett smart system kan betala en slant och tagga eller swisha sig in och 

basta. De/vi kan njuta av den vackra utsikten utemot Aspan, öppna havet och 

Karön och sedan ta ett dopp och basta igen”. 

 

Bedömning 

Mark- och exploateringsenheten (MEX) har under senaste åren arbetat med 

utförandet av utvecklingen av Ronneby Marina och tillskapat bland annat 

husbilsplatser, lekplats, café, bodar för uthyrning till verksamheter etc. I 

budget för 2023 har MEX tilldelats ytterligare 4 mkr kompletterande medel 

för Ronneby Marina samt Ekenäs.  

Mark- och exploateringsenheten har tillsammans med teknik-, fritid- och 

kulturförvaltningen tagit fram en lista på kvarstående utvecklande åtgärder 

för Ronneby Marina, där bastuflotte är en av dessa åtgärder och planerar att 

genomföras under 23/24. 
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Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår teknik-, fritid- och 

kulturnämnden att föreslå kommunstyrelsen att anse medborgarförslaget 

besvarat enligt ovan.  

 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Jennie Fredriksson (C) och Tony Holgersson (SD).  

 

Propositionsordning 

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) konstaterar att det föreligger ett 

förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition 

på förslaget och finner att nämnden bifaller detsamma.  

    

Beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsen att 

anse medborgarförslaget besvarat enligt ovan. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  

Sofie Andersson, utredare 

Akten 
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§ 221 Dnr 2021-000488 109 

MEDBORGARFÖRSLAG - utrusta alla kommunala 
byggnader med solceller 

 

Sammanfattning  

Förslagsställaren Stefan Jönsson har inkommit med ett medborgarförslag 

gällande att Ronneby kommun ska utrusta alla kommunala byggnader med 

solceller. Förslagsställaren skriver följande: 

”Stigande energipriser och ett stort steg mot klimatmålet gör att jag har som 

förslag att alla kommunala byggnaders tak skall utrustas med solceller. Här 

kommer kommunen att bli i stort sätt självförsörjande. Eftersom dessutom 

kommunen har en hel del hybridbilar som betyder ytterligare vinster för 

såväl kommunens ekonomi som miljön och dom miljömål vi har i Ronneby.” 

 

Medborgarförslaget har lämnats vidare till Ronnebyhus, ABRI, Miljöteknik 

och teknik-, fritid- och kulturnämnden för beredning. 

 

  

Bedömning 

I samband med elbrist i landet uppdagade regeringen att myndigheter och 

kommuner skulle vidta möjliga och lämpliga energibesparingsåtgärder. 

Fastighetsenheten fick då i uppdrag av kommunfullmäktige att inkomma 

med förslag till möjliga energieffektiviseringar och kostnadsbesparingar för 

att sänka energianvändningen både temporärt och långsiktigt. 

 

De senaste åren har Ronneby kommuns politiker satsat drygt 7 miljoner 

kronor i investeringar för projektering och installering av solceller. Teknik-, 

fritid- och kulturförvaltningens verksamheter bedrivs genom medvetet miljö- 

och energiarbete där installation av solceller är en del av förvaltningens 

strategiska målområden. Det är ett arbete som förvaltningen gör tillsammans 

med hjälp av mark- och exploateringsenheten.  

 

Exempel på nyligen utförda eller pågående projekt är Listerby IK, Persborgs 

förskola och Snäckebacksskolan. Planerade projekt är bland annat Knut 

Hahnskolan, Johannishusskolan (Björken och Kastanjen) och 

Kallingeskolan.  
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Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår att teknik- fritid- och 

kulturnämnden föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att 

anse medborgarförslaget besvarat enligt ovan.   

 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Jennie Fredriksson (C).  

 

Propositionsordning 

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) konstaterar att det föreligger ett 

förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition 

på förslaget och finner att nämnden bifaller detsamma.  

     

Beslut 

Teknik- fritid- och kulturnämnden beslutar föreslår kommunstyrelsen att 

föreslå kommunfullmäktige att anse medborgarförslaget besvarat enligt ovan 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 

Sofie Andersson, utredare 

Akten  
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§ 222 Dnr 2020-000616 109 

MEDBORGARFÖRSLAG - belys Brunnsvillorna på 
kvällen 

 

Sammanfattning  

Förslagsställaren Eva Lind har inkommit med följande medborgarförslag: 

”Jag vill föreslå att en eller flera av brunnsvillorna blir belysta på kvällen till 

gagn för promenerande och brunnsgäster. Speciellt direktörsvillan som kan 

ses från restaurangen. Många promenerar/cyklar kvällstid och med en mer 

upplyst park eliminerar vi krockar och risk for inbrott/överfall.”  

 

Ärendet har remitterats till teknik-, fritid- och kulturnämnden för beredning. 

Medborgarförslaget inkom år 2019. 

      

Bedömning 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen bedömer att det idag är tillräckligt 

upplyst i Brunnsparken. (Direktörsvillan är redan upplyst). Förvaltningen 

bedömer att det inte finns medel avsatta för att belysa resterande brunnsvillor 

samt att det inte är motiverat i dagens läge med tanke på de elbesparingar 

som behöver göras i kommunen. 
 

Området omfattas dessutom av områdesbestämmelser som syftar till att 

bevara kulturhistoriskt värdefull bebyggelsemiljö inom och i anslutning till 

riksintresseområdet för kulturmiljövård. Utökad lovplikt gäller det vill säga 

att det krävs bygglov för att uppföra eller förändra byggnad samt väsentlig 

ändring av skyltar och ljusanordningar.  

   

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår teknik-, fritid- och 

kulturnämnden att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige 

att se medborgarförslaget besvarat enligt ovan.   
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Deltar i debatten 

I debatten deltar Jennie Fredriksson (C).  

 

Propositionsordning 

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) konstaterar att det föreligger ett 

förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition 

på förslaget och finner att nämnden bifaller detsamma.  

     

Beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsen att 

föreslå kommunfullmäktige att se medborgarförslaget besvarat enligt ovan 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  

Sofie Andersson, utredare 

Akten 
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§ 223 Dnr 2023-000371 109 

MEDBORGARFÖRSLAG - måsspillning 

 

Sammanfattning  

Förslagsställaren Inga-Lill Viblom Karlsson har inkommit med följande 

medborgarförslag: 

 

”Jag tycker att kommunen ska testa att sätta upp ett antal fågelskrämmor för 

att se om dom kan hjälpa mot fågelbajset på vår fina gågata och runt torget. 

Det finns så kallade flygande fågelskrämmor som kanske kan hjälpa till att 

minska dessa obehagliga mås bajsar som finns på både bänkar och gator. 

Dessa flygande skrämmor är inte så kostbara så jag tycker att det är all ide 

att testa för att se om dom hjälper. Det ser så anskrämligt ut med fågelbajs 

överallt.”    

Bedömning 

Allt mer av fåglarnas naturliga boplatser försvinner i och med att städerna 

breder ut sig. Måsfåglar kan på grund av oljud och nedsmutsning vara 

störande och förorsaka obehag och irritation i bostadsområden och på allmän 

mark, till exempel i parker och på torg. Det är då fastighets- och markägare 

som är ansvarig att vidta åtgärder om det föreligger skada eller annan 

olägenhet. 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen bedömer att det finns ett antal 

åtgärder som kan göras för att undvika den olägenhet som förslagsställaren 

beskriver. Fågelskrämmor bedöms däremot inte vara en effektiv åtgärd, 

eftersom de har visat sig fungera ett tag men inte på lång sikt. Effektivast är 

att störa fåglarna tidigt i deras bobyggande.  

Fastighetsenheten har i år arbetat effektivt med äggplockning vid den 

fastighet som kommunen äger omkring torget. Utöver det arbetar gata/park 

med att hålla rent på gator och torg. Förvaltningen arbetar därmed, och 

kommer fortsatt arbeta, förebyggande genom renhållning och vidtagande av 

åtgärder där det är behövligt.  

 

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår teknik-, fritid- och 

kulturnämnden att avslå medborgarförslaget.   
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Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Per-Gunnar Johansson (M) och Nils-Olov 

Olofsson (S). 

Yrkanden 

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) yrkar att återemittera ärendet till 

förvaltningen.       

 

Propositionsordning 

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) ställer proposition på framfört 

yrkande och finner att nämnden bifaller detsamma.  

     

Beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att återemittera ärendet till 

förvaltningen.  

________________ 

Exp: 

Sofie Andersson, utredare 

Akten  
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§ 224 Dnr 2023-000372 109 

MEDBORGARFÖRSLAG Turistmiljö 

 

Sammanfattning  

Förslagsställaren anför:” Hej, om nu Ronneby vill skapa en miljö för turister 

och utveckla hamnområdet/ Karön, måste ovillkorligen något göras åt 

Ronnebyåns sidovegetation. Säkert 60 % av träden längs ån mot hamnen är 

döda, fyllt av sly därutöver. Är detta något att visa upp, samtidigt som man 

försöker utveckla hamnområdet. Skapa incitament för ån, hamnen och Karön 

och RÖJ upp eländet.”    

Bedömning 

Ronneby kommun har aktiv dialog med Länsstyrelsen sedan många år, se 

bilagor – senaste beslutet om fällning, där vi följer de beslut som fattats. Ca 

150 träd har tagits ned de senaste åren och viss återplantering har skett. De 

pågår självföryngring där vi släpper upp sly och träd för att senare välja ut de 

livskraftiga.     

Förslag till beslut 

Teknik, Fritid och Kulturförvaltningen - Gatu/Park enheten föreslår Teknik, 

Fritid och Kulturnämnden att avslå förslaget.  

 

Propositionsordning 

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) konstaterar att det föreligger ett 

förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition 

på förslaget och finner att nämnden bifaller detsamma.  

     

Beslut 

Teknik-, fritid och kulturnämnden avslår förslaget. 

________________ 

Exp: 

Förslagsställaren 

Patrick Sommersgaard, Gatu/och parkchef 

Akten 
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§ 225 Dnr 2023-000377 300 

Individärende/Sekretess 
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§ 226 Dnr 2023-000354 300 

Individärende/Sekretess 
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§ 227 Dnr 2023-000391 805 

Ansökan om investeringsbidrag B September 2023 

 

Sammanfattning  

Bidraget avser att ekonomiskt stödja förening som vill investera i sin ägda 

eller hyrda anläggning eller lokal. Bidraget gäller för inköp av kapitalvaror 

och inventarier, ombyggnad, tillbyggnad eller nybyggnad. 
 

Ansökan om investeringsbidrag B kan göras hela året och gäller för högst ett 

prisbasbelopp, som för 2023 är fastställt till 52 500kr av Statistiska 

Centralbyrån.  
 

Förutom de allmänna och grundläggande bidragsreglerna ska sökande 

förening även uppfylla de specifika reglerna gällande för investeringsbidrag 

under punkt 6.7 i Ronneby kommuns regelverk för föreningsbidrag.     

Bedömning 

Totalt har det inkommit 2 ansökningar om investeringsbidrag B till Teknik-, 

Fritid- och Kulturförvaltningen sedan Teknik-, Fritid- och Kulturnämndens 

senaste sammanträde. 

 

Sökande förening Ansökt belopp Förslag utbetalning 

Edestad-Listerby Bygdegårdsförening 30 000 15 000 

Eringsboda/Backaryds skytteförening 35 000 0 

 

Förvaltningen bedömer att  

 ansökan från Edestad-Listerby Bygdegårdsförening godkänns enligt 

tabellen ovan. 

 ansökan från Eringsboda/Backaryd Skytteförening bör avslås då det 

inte handlar om en investering enligt gällande regelverk 

      

Förslag till beslut 

Teknik-, Fritid- och Kulturförvaltningen föreslår Teknik-, Fritid- och 

Kulturnämnden att besluta enligt ovan angiven tabell och text.       

Deltar i debatten 

I debatten deltar Jennie Fredriksson (C).  
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Propositionsordning 

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) konstaterar att det föreligger ett 

förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition 

på förslaget och finner att nämnden bifaller detsamma.  

     

Beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar enligt ovan angiven tabell och 

text.       

________________ 

Exp: 

Peter Parnfeldt, förreningskoordinator 

Edestad-Listerby Bygdegårdsförening 

Eringsboda/Backaryd Skytteförening 

Akten 
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§ 228 Dnr 2023-000398 805 

Arrangemangsbidrag Eringsboda Samhällsförening 

 

Sammanfattning  

Arrangemangsbidrag kan endast sökas av   kulturförening som fått möjlighet 

att hålla ett kulturarrangemang som inte ryms inom den ordinarie inlämnade 

årsplanen.  

 

Arrangemanget skall vara offentligt, publikt och öppet för alla och vid 

annonsering ska kommunens logotype finnas med. 

 

Föreningen ska efter genomfört arrangemang inkomma med en ekonomisk 

redovisning med kvitton och verifikationer. Redovisningen måste godkännas 

av handläggare innan nytt arrangemangsbidrag kan sökas av föreningen 

 

Utöver detta ska de allmänna bestämmelserna och grundläggande 

bidragsreglerna ska vara uppfyllda.  

 

Bedömning 

Eringsboda samhällsförening ansöker om ett arrangemangsbidrag om 17 000 

kronor för 4 olika arrangemang under hösten 2023 Inget utav de angivna 

arrangemangen finns med i den årsplan som lämnades in i föreningens 

ansökan om verksamhetsbidrag för 2023. 
 

Föreningen beviljades 20 000 kronor i verksamhetsbidrag 230225. Detta 

bidrag har också redovisats in av föreningen. Redovisningen visar att hela 

den beviljade summan inte använts för de i årsplanen upptagna 

arrangemangen vilket gör att föreningen ska återbetala 14 856 kronor. 

 

Föreningen beviljades 221015 3 500 kronor i extra verksamhetsbidrag som 

skulle användas för arrangemang under 2023 och redovisas in senast 

231231. Föreningen har inte inkommit med någon redovisning av detta 

bidrag ännu. 

 

Teknik-, fritid och kulturförvaltningen bedömer att föreningens ansökan bör 

avslås och föreningen uppmanas att använda återstående beviljat 

verksamhetsbidrag för 2023 samt det extra beviljade verksamhetsbidraget för 

2023 till de arrangemang som man anger i sin ansökan om 

arrangemangsbidrag. 
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Förslag till beslut 

Teknik-, fritid och kulturförvaltningen föreslår Teknik-, fritid och 

kulturnämnden att besluta enligt texten ovan och avslå Eringsboda 

samhällsförenings ansökan om arrangemangsbidrag 

      

Deltar i debatten 

I debatten deltar Jennie Fredriksson (C) och Mikael Mårtensson (S).   

Yrkanden 

 Mikael Mårtensson (S) yrkar på att återemittera ärendet till förvaltningen.    

Propositionsordning 

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) ställer proposition på framfört 

yrkande och finner att nämnden bifaller detsamma.  

      

Beslut 

Teknik-, fritid och kulturnämnden beslutar att återemittera ärendet till 

förvaltningen.  

________________ 

Exp: 

Peter Parnfeldt, föreningskoordinator  

Akten  
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§ 229 Dnr 2023-000311 338 

Uppdrag att se över innegårdar - Stadshuset  

 

Sammanfattning  

Peter Bowin (V) och Omid Hassib (V) har lämnat en motion om öka trivseln 

och skapa möjligheter för flexibla arbetsplatser inuti Stadshuset. Man pekar 

på möjligheten att använda de innegårdar som finns i Stadshuset.   

Bedömning 

Vänsterpartiet skriver i sin motion att Stadshusets innergårdar inte gör någon 

nytta och efterfrågar ett sätt att med enkla medel göra de mer trevliga och 

tillgängliga för tillfälligt arbete eller andra aktiviteter. 

Mark- och exploateringsenheten ser positivt på att denna fråga lyfts och 

håller med om att innergårdarna kan bli mer tilltalande för användning och 

nyttjas bättre än i dagsläget. År 2017 lyftes även denna fråga av 

Socialförvaltningens samverkansgrupp till dåvarande fastighetschef som 

skulle ta upp frågan om eventuell uppfräschning för ett inriktningsbeslut, 

men det är oklart huruvida det gjordes. 

Precis som Vänsterpartiet nämner så finns olika förslag på sätt att utnyttja 

innergårdarna. Att nyttja innergårdarna för mötesrum och för grupparbeten, 

som skrivs i motionen, skulle frigöra yta inne i Stadshuset. Förslaget är 

mindre lämpligt med tanke på att det inte finns möjlighet till ostörda samtal 

då ett stort antal kontorsfönster vetter och har överhörning mot 

innergårdarna. Dessutom kan högljudda samtal och diskussioner från 

innergården störa de som arbetar inne i kontoren.  

Att kunna nyttja innergårdarna året runt ses som mindre realistiskt då 

åtgärder för att väderskydda och värma upp denna stora yta är mycket 

kostsamt och dessutom riskerar det att ge väldigt hög värme den varmare 

årstiden.  

Att fräscha upp dem för att vara en utemiljö som inbjuder medarbetarna i 

Stadshuset till att komma ut i friska luften ställer Mark- och 

exploateringsenheten sig mycket positiv till. Med enkla medel och åtgärder 

kan man skapa en vacker och inbjudande parkmiljö som kan nyttjas för både 

rast och friskvårdsaktiviteter av stillsammare slag samt vid behov som 

tillfällig, spontan arbetsplats under sommarhalvåret.  

Mark- och exploateringsenheten anser att denna fråga bör utredas vidare hos 

Teknik- Fritid och Kulturförvaltningen. 
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Kommunfullmäktige beslutade 2022-11-24 att ge teknik-, fritid- och 

kulturnämnden uppdrag att se över uppfräschning av innergårdarna i 

Stadshuset samt att anse motionen besvarad med ovanstående. Genom beslut 

i nämnden kan förvaltningen få i uppdrag att se över innergårdar enligt 

fullmäktiges beslut.  

 

Förslag till beslut 

Teknik-, Fritid- och Kulturnämnden beslutar att ge Teknik-, Fritid- och 

Kulturförvaltningen i uppdrag att se över innergårdar i Stadshuset.   

 

Propositionsordning 

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) konstaterar att det föreligger ett 

förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition 

på förslaget och finner att nämnden bifaller detsamma.  

      

Beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att ge Teknik-, fritid- och 

kulturförvaltningen i uppdrag att se över innergårdar i Stadshuset. 

________________ 

Exp: 

Anna Hinseäng, förvaltningschef 

Akten  
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§ 230 Dnr 2023-000403 809 

Sammanträdestider för teknik-, fritid- och 
kulturnämnden 2024 

 

Sammanfattning  

Föreligger följande förslag till sammanträdestider för år 2024: 

 

 

30/1 2024   27/8 2024 

27/2 2024   24/9 2024  

26/3 2024   29/10 2024 

23/4 2024   26/11 2024 

28/5 2024   16/12 2024 

18/6 2024 

 

Start klockan 08:30. 

     

Förslag till beslut 

 Teknik-, fritid- och kulturnämnden fastställer sammanträdestider för år 2024 

i enlighet med nedan: 

 

 

30/1 2024   27/8 2024 

27/2 2024   24/9 2024  

26/3 2024   29/10 2024 

23/4 2024   26/11 2024 

28/5 2024   16/12 2024 

18/6 2024 

 

Start klockan 08:30. 

     

Deltar i debatten 

I debatten deltar Tony Holgersson (SD) och Robin Jonasson (KD).  
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Propositionsordning 

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) konstaterar att det föreligger ett 

förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition 

på förslaget och finner att nämnden bifaller detsamma.  

   

Beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden fastställer sammanträdestider för år 2024 

i enlighet med nedan: 

 

 

30/1 2024   27/8 2024 

27/2 2024   24/9 2024  

26/3 2024   29/10 2024 

23/4 2024   26/11 2024 

28/5 2024   16/12 2024 

18/6 2024 

 

Start klockan 08:30. 

________________ 

Exp: 

Frida Berg, nämndsekreterare 

Akten 
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§ 231 Dnr 2023-000087 809 

Aktuellt från kulturutskottet 2023 

 

Sammanfattning  

Ingen information föreligger.       

 

 



 

Teknik-fritid- och kulturnämnden  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

51(57) 
2023-09-26  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 232 Dnr 2023-000004 809 

Internkontroll 2023 

 

Sammanfattning  

 Ingen information föreligger.     
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§ 233 Dnr 2023-000008 809 

Information från förvaltningen 2023 

 

Bedömning 

Förvaltningschefen lämnar följande information från förvaltningen: 

 

 Översyn av bidragsreglerna är påbörjad 

 Från 2024 kommer Stadshusets cafeteria att ligga under 

förvaltningen. Initierats av kommundirektören. Politiska beslut 

kommer under hösten. 

 Förvaltningen har fått skrivelse från Lagans Byggnads juridiska 

ombud gällande Hulta förskola och den höga energiförbrukningen 

som ligger lång över projekterad förbrukning. Förvaltningen kommer 

att svara under september och vidhålla sin ståndpunkt att 

entreprenören ska åtgärda fel enligt besiktning. 

 Planarkitekter tjänster.  

 Karön – resultatet från Alnarpsveckan då SLU genomförde projekt 

på Karön 

 Avyttringslistan – dialog med föreningarna kommer att påbörjas 

inom kort. Några fastigheter är utan hyresgäster och kommer att 

säljas direkt genom mäklare. Rivningsärenden kommer att beslutas 

utav KF då medel behöver tillföras.  

  

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att notera informationen till 

protokollet.    

 

Deltar i debatten 

I debatten deltar Kranislav (S), Mikael Mårtensson (S), Per-Gunnar 

Johansson (M), Sten-Albert Olsson (SD), Robin Jonasson (KD), Tommy 

Persson (S), Anna-Karin Wallgren (S), Tony Holgersson (SD), Nils-Olov 

Olofsson (S) och Thomas Svensson (SD).  
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Propositionsordning 

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) konstaterar att det föreligger ett 

förslag till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition 

på förslaget och finner att nämnden bifaller detsamma.  

      

Beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att notera informationen till 

protokollet.  

________________ 

Exp: 

Akten  
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§ 234 Dnr 2023-000005 809 

Delegationsbeslut  

 

Sammanfattning  

Följande delegationsbeslut föreligger:  

1. Delegationsbeslut TFKN 2023-09-26 TFKN Sammanställning av 

delegationsbeslut 2023      

Beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att notera informationen till 

protokollet. 

________________ 

Exp: 

Akten  
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§ 235 Dnr 2023-000006 809 

Delgivningsärenden 

 

Sammanfattning  

Följande delgivningsärenden föreligger:  

1. Delgivning TFKN 2023-09-26 Beslut-2023000048-KS-§ 229 

2. Delgivning TFKN 2023-09-26 Beslut-2021000745-KS-§ 230 

3. Delgivning TFKN 2023-09-26 Beslut-2023000389-KS-§ 247    

Beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att notera informationen till 

protokollet. 

________________ 

Exp: 

Akten 
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§ 236 Dnr 2023-000007 809 

Övrigt 

 

Sammanfattning  

 Verksamhetschef Nicklas Martinsson informerar: 

 

Aktivitetsbidrag är ett bidrag som baseras på antalet aktivitetstillfällen som 

en förening genomför för åldrarna 7-25 år.  

 

Under 2022 sökte 38 stycken föreningar bidraget till en total summa av 756 

497 kronor.  

 

Under 2023 sökte 40 stycken föreningar bidraget till en totalsumma av 819 

494 kronor. En ökning med 8,3 %.  

     

Deltar i debatten 

Tommy Persson (S).  

Beslut 

Teknik-, fritid – och kulturnämnden beslutar att ta informationen till 

protokollet.  

________________ 

Exp: 

Akten 
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§237   
 Dnr 2023-000421 809 

Extra ärende: Avsägelse från uppdraget som ledamot i 
Kulturutskottet 

 

Sammanfattning 

Per Lundin (S) avsäger sig uppdraget som ledamot i kulturutskottet.   

 

Yrkanden  

Mikael Mårtensson (S) yrkar att teknik-, fritid- och kulturnämnden utser 

Kranislav Miletic (S) till ny ledamot i kulturutskottet.  

 

Deltar i debatten 

Mikael Mårtensson (S).  

 

Propositionsordning 

Ordförande Per-Gunnar Johansson (M) ställer proposition på framfört 

yrkande och finner att nämnden bifaller detsamma.  

 

Beslut 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att utse Kranislav Miletic (S) till 

ny ledamot i kulturutskottet. 

________________ 

Exp: 

Kranislav Miletic 

Per Lundin 

Akten 

 


